
 

 

Koosoleku nr 11 protokoll 

Tartu valla arengu- ja planeerimiskomisjon 

 

Asukoht: Kõrveküla 

Kuupäev: 10.10.2022, Algus kell 16:00  Lõpp kell 19:04 

 

Koosolekut juhatas: Martin Pedak 

Protokollis: Estrit Aasma 

 

Osalesid komisjoni liikmed: Tõnu Kalja, Meelis Villems, Jaak Kumar, Aigar Lepp, Varmo 

Veski 

Puudusid: Kaarel Melk 

Kutsutud: Tõnis Tõnissoo, Elle Kaljurand, Tarmo Raudsepp 

 

Vastu võetud p ä e v a k o r d: 

1. Arvamus Lõhmuse VI uuringuruumis geoloogilise uuringu loa andmise kohta  

2. Tartu valla energia- ja kliimakava 

3. Tartu valla avatud ja kaasava valitsemise tegevuskava 

4. Valla erinevate (arengu/tegevus)kavade ülevaade  

5. Arengukava (ja eelarvestrateegia) formaat  

Otsused ja eriarvamused. 

1. Päevakorrapunkt Arvamus Lõhmuse VI uuringuruumis geoloogilise uuringu loa 

andmise kohta , ettekandja: Tarmo Raudsepp, aruteluga alustati: 16:05 

 

Ettekandja andis teada, et tegemist on karjääriga, mis kuulub Tartu vallale, mis on omakorda 

antud kasutusse Tartu Valla Kommunaalile. Tartu Valla Kommunaal on esitanud 

Keskkonnaametile samale alale täiendava uuringuloa taotluse. Varasemalt on vald andnud 

sellisteks tegevusteks loa, eesmärgiga kaevandada ühes kohas ammendumiseni ja pigem mitte 

uusi karjääre enne avada. Karjääris jätkub materjali veel hinnanguliselt mõneks aastaks. 

Tegemist on ainsa vallale kuuluva toimiva karjääriga.  

 

Arutelu ajaks lahkusid komisjoni koosolekult Martin Pedak ja Aigar Lepp. 

Komisjoni koosolekut juhtis sellel ajal Meelis Villems. 



 

 

 

Otsus: 

Poolt: 4, erapooletuid: ei ole, Vastu: ei ole 

Komisjon toetab vallavalitsuse ettepanekut uuringuloa andmise nõustumisega. 

Saabusid Martin Pedak ja Aigar Lepp. 

 

2. Päevakorrapunkt Tartu valla energia- ja kliimakava, ettekandja: Tõnis Tõnissoo, aruteluga 

alustati: 16:27 

Ettekandja andis teada, et Tartumaa arengustrateegia osaks saab olema Tartu valla kliimakava. 

Hetkel pole selge, kuidas toimub strateegia või kava kinnitamine, selgub lähiajal. 2021.aasta 

lõpus toimus hange, mille võitja on kokku pannud kliimakava teksti. Kava jälgib KIK juhist, 

selgitusi ja õpetusi, mida ja kuidas tuleb kavas käsitleda valdkondlikult. Kava suunatakse 

avalikule väljapanekule. Kavas on sees nii üleujutuste kui ka põua korral tegutsemine ning ka 

temperatuuride tõus. Kliimakava on aluseks ka KIK toetuste saamiseks. 19.10 toimuval 

volikogu istungil tuleb kliimakava seminar. 

 

Komisjoni esimees tegi ettepaneku kutsuda arengu- ja planeerimiskomisjoni liikmed volikogu 

istungile. Komisjoni liikmed tutvuvad eelnevalt kliimakavaga. 

 

Komisjon võtab info teadmiseks. 

 

3. Päevakorrapunkt Tartu valla avatud ja kaasava valitsemise tegevuskava, ettekandja: 

Tarmo Raudsepp, aruteluga alustati: 17:06 

Ettekandja andis teada, et tegevuskava on saadetud kõikidesse volikogu komisjonidesse 

arutamiseks. Ettekandja andis ülevaate URBACT programmist, milles vald osales. Moodustati 

töögrupp, kes vaatas läbi ja püüdis aru saada peamistest murekohtadest vallas. Peamine mure 

seisneb kaasamises, millele püütakse lahendust leida. Eesmärk on jõuda paremini elanikeni, 

avatud suhtluseni. 

Vallavalitsuse poolt esitatud kavale oodatakse ettepanekuid ning novembri volikogus on 

eesmärk kava kinnitada. 

Komisjon tegi ettepaneku muuta dokumenti selliselt, et tegevuskava oleks eraldatud projekti 

kokkuvõttest. 

Tarmo korraldab eraldi koosoleku ülejärgmisel nädalal töörühmale kuhu kuuluvad komisjonist 

ka Tõnu, Jaak ja Martin. 

 

Komisjon võtab info teadmiseks. 

 

4. Päevakorrapunkt Valla erinevate (arengu/tegevus)kavade ülevaade, ettekandja: Tõnis 

Tõnissoo, aruteluga alustati: 17:57 



 

 

Ettekandja andis ülevaate olemasolevatest arengukavadest: 

• Tartu valla arengukava 

• Jäätmekava 

• Ühisveevärgi ja kanalisatsiooni arendamise kava 

• Teehoiukava 

• Tabivere soojusmajanduse arengukava 

• Lähte soojusmajanduse arengukava 

• Koostamisel Tartu valla energia- ja kliimakava 

• Lasteaedade ja koolide arengukavad 

Arutleti kavade koostamise, menetlemise ja kinnitamise protsesse. 

Vallavalitsus (arendusosakond) koostab tabeli, milles on välja toodud kõik olemasolevad ja 

kohustuslikud kavad ning nende koostamise/ülevaatamise tähtajad. 

Komisjon võtab info teadmiseks. 

 

5. Päevakorrapunkt Arengukava (ja eelarvestrateegia) formaat, ettekandjad: Tarmo 

Raudsepp, Elle Kaljurand, aruteluga alustati: 17:40 

Ettekandjad andsid ülevaate arengukava ja eelarvestrateegia formaatidest.  

Elle täpsustas, et eelarvestrateegia osa esitatakse järgmises arengukavas veidi paremal kujul.  

Juhiti tähelepanu, et interaktiivsed formaadid peavad olema samuti vastu võetud ja kinnitatud 

ning peab olema tagatud interaktiivse formaadi sisu kontroll, et välistada hilisemaid 

kontrollimatuid muudatusi. 

Samuti arutleti ja lepiti kokku, et arengukava koostamisega ja ülevaatamisega alustatakse 

varem, et tutvustamise periood ei jääks suvesse. 

Komisjon võtab info teadmiseks. 

 

 

/Protokollile kirjutavad alla juhataja(d) ja protokollija(d)/ 
 


